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V LEDNOVÉM ZPRAVODAJI NAJDETE

SLOVO STAROSTY
Vážení spoluobčané,

vítám Vás v prvních dnech nového 
roku 2010. Číslo letošního roku je pěk-
né kulaté, ale můžeme jen hádat co 
dobrého nám přinese. Albert Einstein 
jednou řekl: „Jsou jen dva způsoby, 
jak prožít život. Jeden – jako by nic 
nebylo zázračné. Ten druhý – jako by 
zázračné bylo úplně všechno…“.

A tak vám přeji do nového roku 
radost a schopnost vidět ty každoden-
ní zázraky kolem sebe a také se do 
tohoto koloběhu zapojit. Usmát se na 
cizího člověka, zamést chodník, zasa-
dit květinu, radovat se z pěkného dne 
… desítky malých zázraků, které jsou 
v nás a které projasní život nejen nám, 
ale i lidem kolem nás. Jen se nebát.

Přeji Vám dobrý rok 2010
Váš starosta

Město Rájec-Jestřebí děkuje paní učitelce Mgr. Iloně Konečné, paní učitelce Ivě 
Tomkové, paní Mgr. Markétě Machové a dalším za perfektní přípravu a zvládnutí 
programu u příležitosti slavnostního rozsvícení vánočního stromu na Náměstí Míru 
v Rájci-Jestřebí, které se uskutečnilo v neděli 6.12.2009. Děkujeme všem žákům 
základní školy a studentům gymnázia za působivé vystoupení v předvánoční době, 
kdy jsme se mohli všichni naladit na přicházející Vánoce 2009. Poděkování patří 
panu Mgr. Karlu Kocůrkovi. Slavnostní fanfárou na lesní roh zahájil a zakončil celý 
program, jenž byl uveden starostou města Ing. Pavlem Peroutem. Světla na vánoční 
strom umístila fi rma Jezat a prostranství pro vystoupení žáků přichystala pracovní 
četa města. Všem patří velký dík.
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MÍSTNÍ POPLATKY V ROCE 2010:

1/ Poplatek za psy, splatný do 31.3.2010
°  Za prvního psa chovaného v rodinném 

domě .............................................  200,- Kč
°  Za druhého a dalšího psa téhož držitele 

chovaného v rodinném domě  .......  400,- Kč
°  Za prvního psa chovaného v bytových 

domech  ........................................  600,- Kč
° Za druhého a dalšího psa téhož držitele 

chovaného v bytovém domě  ....... 1500,- Kč

Místní část Karolín a Holešín:
°  Za prvního psa  .............................  100,- Kč
°  Za druhého a dalšího psa téhož 

držitele ............................................ 200,- Kč
°  Za psa, jehož držitel je poživatel invalidního, 

starobního, vdovského a vdoveckého dů-

AKTUALITY

Rok 2009 byl rok hektický. Do realizace se 
dostalo několik důležitých akcí. Většinu z nich 
se podařilo zdárně ukončit, jiné pokračují. Jako 
„Damoklův meč“ nad rozpočtem města visela 
hrozba krize a s ní i propady rozpočtu. Díky 
zastupitelům města a pracovníků úřadu jsme 
i z tohoto problémového roku vyšli jako dobří 
hospodáři. Nemohli jsme realizovat vše co jsme 
původně chtěli, ale důležité akce proběhly. A tak 
se podívejte zpět do roku 2009, co se u nás 
zlepšilo a udělalo:

Oblast projektů:
• Dokončení projektové dokumentace „Kanali-

zace a ČOV Holešín“ pro stavební povolení
• Projektová dokumentace půdní vestavby 

společenské místnosti v Karolíně
• Aktualizace projektové dokumentace na za-

teplení základní školy a výměny oken, včetně 
energetického auditu

• Projektová dokumentace pro územní řízení 
cyklostezky Bořitov-Jestřebí

Komunikace:
• Nový povrch chodníků a silnic na ul.9. května 

– spolupráce s SÚS JmKr jako spoluinvestor
• Nový chodník na ul. Komenského – u ná-

městí
• Nový chodník na ul. V Úzkých
• Nový chodník v Holešíně
• Oprava cesty k nádrži a doplnění mříží na 

odvodnění v Karolíně
• Úprava polních cest v Jestřebí
• Úprava polní cesty Na Lukách

Výstavba a demolice:
• Bezbariérový vchod na radnici
• Bezbariérových vstup k bowling-baru
• Demolice RD č.36 na náměstí
• Demolice hospodářských budov u RD č.24 

na ul. V Úzkých
• Odvodnění ul. Lesnická – nová pásová vpusť

Opravy a rekonstrukce:
• Kompletní rekonstrukce Kulturního centra 

Rájec-Jestřebí – sokolovna – další tři etapy
• Oprava schodů do základní školy
• Oprava sociálních zařízení v základní škole

CO DAL ROK 2009 …ANEB NENÍ ŠPATNÉ SE OBČAS OHLÉDNOUT

• Rekonstrukce osvětlení tříd na gymnáziu
• Rekonstrukce vodovodu na ul. Erbenova
• Nová dešťová kanalizace – přepojení pásové 

vpusti ul. Lesnická – jako opatření proti pří-
valovým dešťům

Oblast zeleně:
• Kácení přerostlých stromů na ulici Školní 

a nová výsadba zeleně
• Úprava zeleně na hřbitově
• Kácení přerostlých stromů na ulici Jurkova 

a nová výsadba zeleně
• Úpravy strání po sesuvech půdy v Jestřebí

Další akce:
• Město Rájec-Jestřebí získalo svou první vlaj-

ku v historii města a tato byla na jaře 2009 
slavnostně posvěcena a sbory dobrovolných 
hasičů předána městu.

• V Rájci-Jestřebí byl po mnoha letech úsilí 
a žádostí města umístěn na budově pošty 
bankomat.

• Na opakovanou žádost města byla zřízena 
okružní křižovatka u Sládkových rybníků.

Ing. Pavel Perout
starosta
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chodu, který je jeho jediným zdrojem příjmu, 
anebo poživatel sirotčího důchodu .. 100,- Kč

°  Za druhého a dalšího psa  ............  200,- Kč

2/ Poplatek za odpad ve výši 420,- Kč je 
možno uhradit ve dvou splátkách:

1.  pololetí do 31. 3. 2010
2.  pololetí do 30. 6. 2010

NAŘÍZENÍ MĚSTA Č. 1/2009
o rozsahu, způsobu a lhůtách odstraňování závad ve schůdnosti chodníků a místních komunikací 
ve městě Rájec-Jestřebí a o vymezení místních komunikací a chodníků v majetku města Rájec-
Jestřebí, na nichž se nezajišťuje zimní údržba

3/  Roční předplatné za zpravodaj  .. 120,- Kč
Cena 1 vydání zpravodaje, včetně DPH 12,- Kč

Uvedené poplatky lze platit v hotovosti 
POKLADNÍ HODINY

v pokladně městského úřadu, v přízemí, 
první dveře vpravo. 
 Po 8 – 11 12 – 16
 Út 8 – 11 12 – 15
 St 8 – 11 12 – 16
 Čt 8 – 11 12 – 15

Město Rájec-Jestřebí

Rada města Rájec-Jestřebí se na své schůzi 
dne 23.11.2009 usnesla podle ustanovení §11 
a §102 odst. 2 písm. d) zákona č. 128/2000 Sb., 
o obcích (obecní zřízení), ve znění pozdějších 
předpisů a v souladu s ust. § 27 odst. 5 a 6 
zákona č. 13/1997 Sb., o pozemních komuni-
kacích, ve znění pozdějších předpisů, vydat 
toto nařízení:

Článek I.
Úvodní ustanovení, působnost
1.  Zimní údržbou chodníků a místních komu-

nikací se pro účel tohoto nařízení rozumí 
činnost vedoucí ke zmírňování nebo odstra-
ňování závad ve sjízdnosti a schůdnosti, které 
byly způsobeny zimními povětrnostními vlivy 
a to tak, aby tato činnost byla zajišťována 
s přihlédnutím ke společenským potřebám 
a ekonomickým možnostem města Rájec-
Jestřebí v souladu s Plánem zimní údržby 
města Rájec-Jestřebí1), tímto nařízením 
a zákonem o pozemních komunikacích.

 Schůdností chodníků a místních komunikací 
se pro účel tohoto nařízení rozumí takový 
stav, který umožňuje bezpečný pohyb chodců 
přizpůsobený stavebnímu stavu a dopravně 
technickému stavu chodníků a komunikací 
a povětrnostním situacím a jejich důsledkům, 
osobním schopnostem chodce a dalším okol-
nostem, které může chodec předvídat.

2.  Působnost tohoto nařízení je na místních 
komunikacích a chodnících ve městě Rájec-

Jestřebí v majetku města na k. ú. Rájec nad 
Svitavou, Jestřebí, Holešín a Karolín.

II.
Rozsah, způsob a lhůty odstraňování nebo 
zmírnění závad ve schůdnosti chodníků 
a místních komunikací
1.  Závady ve schůdnosti chodníků a místních 

komunikací, pokud vznikly náledím nebo 
sněhem, se odstraňují odmetáním nebo od-
hrnutím, odškrabáním zmrazků a posypem 
zdrsňujícími materiály buď ručně nebo me-
chanicky tak, aby se nepoškodil chodník 
a místní komunikace. Sníh se ponechává 
na okraji chodníku a místní komunikace. Pro 
ruční posyp slouží inertní posypový materiál 
ve žlutých platových nádobách

2.  S odklízením sněhu se započne nejpozději 
v  době, kdy vrstva napadlého sněhu pře-
sáhla 5 cm. 

3. Lhůty pro odstranění nebo zmírnění závad 
(vzniklých znečištěním, náledím nebo sně-
hem) ve schůdnosti chodníků a místních ko-
munikací se stanoví podle pořadí důležitosti. 
Pořadí udržovaných chodníků a komunikací 
je uvedeno v Plánu zimní údržby města Rá-
jec-Jestřebí. 

Lhůta počíná od výjezdu technik a trvá:
  v I. pořadí do 5 hodin,
  ve II. pořadí do 10 hodin,
  ve III. pořadí, tj. po ošetření chodníků 

v I. a II. pořadí, nejpozději do 36 hodin.
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Při sněžení nebo náledí se provádí údržba chod-
níků zařazených v I. pořadí důležitosti opako-
vaně. Ostatní chodníků se udržují teprve po 
řádném ošetření chodníků I. pořadí.

 Součástí údržby v I. pořadí jsou všechny 
autobusové zastávky na území města.

III.
Vymezení úseků místních komunikací 
a chodníků v majetku města Rájec-Jestřebí, 
na nichž se nezajišťuje zimní údržba
 Úseky místních komunikací a chodníků, na 

kterých se pro jejich malý význam nezajišťuje 
sjízdnost a schůdnost odstraňováním sněhu 
a náledí, vymezené v souladu s ust. § 27 
odst. 5 zákona o pozemních komunikacích, 
jsou uvedeny v příloze tohoto nařízení. Úseky 

AKTUALITY

místních komunikací a chodníků, na nichž se 
neprovádí zimní údržba, budou označeny.

IV.
Účinnost

Toto nařízení nabývá účinnosti patnáctým dnem 
po dni vyhlášení.
Ing. Pavel Perout v. r.  Antonín Hříbal  v. r.
 starosta  místostarosta

1) Plán zimní údržby ve městě Rájec-Jestřebí 
schválený Radou města Rájec-Jestřebí-k na-
hlédnutí na Městském úřadě Rájec-Jestřebí, 
oddělení správy a údržby majetku města

Vyvěšeno na úřední desce dne: 24. 11. 2009
Sejmuto z úřední desky dne:

PŘÍLOHA Č. 1     K NAŘÍZENÍ MĚSTA Č. 1/2009
o rozsahu, způsobu a lhůtách odstraňování závad ve schůdnosti chodníků a místních 

komunikací ve městě Rájec-Jestřebí a o vymezení místních komunikací a chodníků 
v majetku města Rájec-Jestřebí, na nichž se nezajišťuje zimní údržba

Vymezení úseků místních komunikací a chod-
níků, na kterých se pro jejich malý dopravní 
význam nezajišťuje jejich schůdnost a sjízd-
nost odstraňováním sněhu a náledí

Ulice v Jestřebí:
Lesní, Na Hrázi, V Humnech, V Zahradách, 
Hybešova, 9. května – pravá strana od budovy 
školy v Jestřebí až na konec města v Jestřebí, 
levá strana od prodejny Diskont na konec města 
v Jestřebí, Vrchlického, Tichá, Jiráskova, Luční, 
Boženy Němcové, Na Rybníčku

Ulice v Rájci:
Nová, Erbenova, Fučíkova, Blanenská – levá strana 
před rodinnými dom, V Úzkých, Hřbitovní, Na Hra-
disku, Šafranice, Na Vyhlídce, Pionýrská, Krátká, 

Fügnerova – mezi ul. Taufrovou a bezejmennou, 
tzv. „kovářskou“ uličkou, Havlíčkova – od křižovatky 
s ul. Fügnerova po bytový dům čp. 678

Území celého města
- Přístupové chodníky k bytovým a rodinným 

domům a ostatním budovám
- Spojovací pěšiny, které nemají charakter 

chodníku

Holešín
všechny chodníky

Ing. Pavel Perout v. r.  Antonín Hříbal  v. r.
 starosta  místostarosta
Vyvěšeno na úřední desce dne: 24.11.2009
Sejmuto z úřední desky dne:

OBECNĚ ZÁVAZNÁ VYHLÁŠKA MĚSTA RÁJEC-JESTŔEBÍ Č. 2/2009,
kterou se mění Obecně závazná vyhláška č. 2/2006, o místním poplatku za provoz 

systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování 
komunálních odpadů, ve znění obecně závazné vyhlášky 1/2008

Zastupitelstvo města Rájec-Jestřebí se na 
svém zasedání dne 9. prosince 2009 usneslo 
vydat podle ustanovení § 14 odst. 2 zákona 

č. 565/1990 Sb., o místních poplatcích, ve znění 
pozdějších předpisů, a v souladu s  ustanovení-
mi § 10 písm. d) a § 84 odst. 2 písm. h) zákona 
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č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), ve 
znění pozdějších předpisů
tuto obecně závaznou vyhlášku:

Čl. 1
Obecně závazná vyhláška č. 2/2006, o místním 
poplatku za provoz systému shromažďování, 
sběru, přepravy, třídění, využívání a odstra-
ňování komunálních odpadů, ve znění obecně 
závazné vyhlášky č. 1/2008, se mění takto:
 Čl. 6 Sazba poplatku se v odst. 1 nahrazuje 

novým zněním:
 Sazba poplatku stanoveného Obecně zá-

vaznou vyhláškou města Rájec-Jestřebí 
č. 2/2006 o místním poplatku za provoz sys-
tému shromažďování, sběru, přepravy, tří-
dění, využívání a odstraňování komunálních 
odpadů, ve znění obecně závazné vyhlášky 

č. 1/2008, se stanoví pro rok 2010 ve výši 
420,- Kč. Tato sazba je tvořena

a)  z částky 170,- Kč za kalendářní rok a
b)  z částky 250,- Kč za kalendářní rok. Tato 

částka je stanovena podle skutečných ná-
kladů obce na sběr a svoz netříděného ko-
munálního odpadu za předcházející rok. 
Výše těchto nákladů a jejich rozúčtování je 
uvedeno v  příloze, která je nedílnou součástí 
této vyhlášky.

Čl. 2
Účinnost
 Tato vyhláška nabývá účinnosti dnem 1. ledna 

2010.
Ing. Pavel Perout v. r.  Antonín Hříbal  v. r.
 starosta  místostarosta
Vyvěšeno na úřední desce: 10.12.2009
Sejmuto z úřední desky:

PŘÍLOHA K OZV MĚSTA 
RÁJEC-JESTŘEBÍ Č. 2/2009, 

kterou se mění Obecně závazná vyhláška 
č. 2/2006, o místním poplatku za provoz 

systému shromažďování, sběru, pře-
pravy, třídění, využívání a odstraňování 
komunálních odpadů, ve znění obecně 

závazné vyhlášky č. 1/2008

OBECNĚ ZÁVAZNÁ VYHLÁŠKA 
MĚSTA RÁJEC-JESTŔEBÍ Č. 1/2009,

kterou se zrušuje Vyhláška města Rájec-Jes-
třebí č. 1/1998 o rozsahu, způsobu a lhůtách 
odstraňování závad ve schůdnosti místních 
komunikací a průjezdních úseků silnic

Zastupitelstvo města Rájec-Jestřebí se na svém 
zasedání dne 9. prosince 2009 usnesením č. 7 
usneslo vydat podle ust. § 84 odst. 2 písm. h) 
zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zříze-
ní), ve znění pozdějších předpisů, tuto obecně 
závaznou vyhlášku:

Čl. 1
Zrušovací ustanovení

Zrušuje se Vyhláška města Rájec-Jestřebí 
č. 1/1998 o rozsahu, způsobu a lhůtách odstra-
ňování závad ve schůdnosti místních komuni-
kací a průjezdních úseků silnic.

Čl. 2
Účinnost

Tato obecně závazná vyhláška nabývá z důvodu 
naléhavého obecného zájmu účinnosti dnem 
vyhlášení.
Ing. Pavel Perout v. r.  Antonín Hříbal  v. r.
 starosta  místostarosta

Vyvěšeno na úřední desce: 10.12.2009
Sejmuto z úřední desky:

Náklady na sběr a svoz netříděného komu-
nálního odpadu za předchozí rok
 Celkové náklady na sběr a svoz 

netříděného komunálního odpadu 
v předchozím roce:  ................ 1 478 960 Kč

 Počet poplatníků s trvalým pobytem ve 
městě  .................................................3 670

 Počet poplatníků v rekreačních 
objektech  .................................................95

 Celkem poplatníků  ...........................3 765

 Náklady na 1 poplatníka za kalendářní 
rok  ...............................................392,82 Kč

Ing. Pavel Perout v. r.  Antonín Hříbal  v. r.
 starosta  místostarosta

Vyvěšeno na úřední desce: 10.12.2009
Sejmuto z úřední desky:

AKTUALITY
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Komenského 620, 678 02 Rájec-Jest ebí

www.rajecjestrebi.cz

Otev eno:    Po, t          9:00 - 18:00
        Út, St, Pá         9:00 - 15:00

                             

   Informa ní a vzd lávací centrum m sta
RÁJEC-JEST EBÍ

E-mail.:informace@rajecjestrebi.cz

15. 1. 2010  18 h
Výstavní síň knihovny

RÁJECKÁ ATLETIKA 1954-1964
Vernisáž výstavy fotografi í z historie rájeckého 
atletického oddílu. Potrvá do 5. 2. 2010.
Otevřeno:  po, čt 9–18 h, út, st, pá 9–15 h, 
ne 14–17 h.

Státní zámek Rájec nad Svitavou připravuje výstavu 
kamélií v zámeckém skleníku. Sbírka kamélií bude přístupná 
veřejnosti v měsících únoru a březnu 2010 denně, včetně 
sobot a nedělí. Podrobnější informace budou zveřejněny 
v únorovém vydání zpravodaje.
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15.1.2010
OPERACE DUNAJ

Operace Dunaj – to 
byl krycí název pro invazi 
vojsk Varšavské smlouvy 
do Československa v srp-
nu 1968. Mezi polskými 
tanky, které vyrazily osvo-
bodit souseda, údajně 
ohroženého kontrarevolu-
cí, je i starý tank „Beruška“. 
Ten vyjede z kasáren jako 

poslední, beznadějně zabloudí a k ránu zkola-
buje v pohraničním českém zapadákově. Jeho 
obyvatelé neskrývají odpor k okupantům. Když 
však obě strany zjistí, že se staly obětí situace 
a že jsou schopny se lidsky dohodnout, začnou 
mezi aktéry vznikat nejrůznější vztahy. Je třeba 
opravit tank, pochlubit se českou knedlíkovou 
kuchyní a možná se i zamilovat… „Nezajímá 
mne ideologie, ale historie z pohledu člověka. Je 
to fi lm o porozumění,“ prohlásil debutující Jacek 
Głomb, který svou tragikomedii natočil podle 
vlastní divadelní inscenace, uvedené v roce 
2006 v polské Lehnici. Tu s okupací Českoslo-
venska spojují historická fakta: operovalo odtud 
sovětské velení invaze a byli sem převezeni 
zatčení čeští politici, spjatí s pražským jarem.
Drama / Komedie Česko / Polsko, 2009
104 min Režie: Jacek Glomb
Hrají: Zbigniew Zamachowski, Maciej Stuhr, Jiří 
Menzel, Martha Issová, Jan Budař, Bolek Polív-
ka, Vojtěch Dyk, Jaroslav Dušek, Eva Holubová, 
Monika Zoubková, Rudolf Hrušínský ml.

22.1.2010
VEŘEJNÍ NEPŘÁTELÉ

Adaptace knihy Bryana 
Burrougha; PUBLIC ENE-
MIES: AMERICA‘S GRE-
ATEST CRIME WAVE & 
THE BIRTH OF THE FBI, 
mapující nejtvrdší období 
velké hospodářské krize, 

PROGRAM KINA RÁJEC-JESTŘEBÍ – leden 2010

vstupné: 40,- / začátky v 18 hodin

se točí okolo světoznámého gangstera Johna 
Dillingera (Johnny Depp) a jeho skupiny, jejíž 
součástí byli John „Zrzek“ Hamilton (Jason Clar-
ke), Homer Van Meter (Stephen Dorff) a Alvin 
Karpis (Giovanni Ribisi).

Setkáváme se s nimi v roce 1933, kdy už 
je John známým bankovním lupičem. Jeho 
loupeže bývají perfektně naplánované a všichni 
členové jeho týmu pracují tak jak mají. Nikdo 
nebývá zraněn a Dillinger má podporu veřej-
nosti. Je to charismatický a dobře vypadající 
gentleman, který je k civilistům vždy milý. Vždy 
chce jen peníze banky, ne ty jejich. Novodobý 
Robin Hood. Na Dillingerovu stopu je samotným 
J. Edgarem Hooverem nasazen federální agent 
Melvin Purvis (Christian Bale) s úkolem Dillin-
gera zastavit jakýmikoliv dostupnými prostředky. 
Dillinger byl několikrát chycen, ale vždy doká-
zal uniknout nebo jinak obelstít spravedlnost. 
Pomalu však začíná chápat, že nebude moci 
unikat donekonečna. Bankovní loupeže začínají 
být minulostí, přátel začíná ubývat a Dillinger 
musí pro své přežití dělat věci, které ani on sám 
nečekal, že udělá. Purvis se k němu dostává 
čím dál blíž a Hooverovy rozkazy jsou víc než 
jasné. Dillingera chce dopadnout raději mrtvého 
než živého…
Krimi / Drama USA, 2009, 140 min
Režie: Michael Mann Hrají: Johnny Depp, Chris-
tian Bale, Channing Tatum, Emilie de Ravin, 
Leelee Sobieski, Billy Crudup, David Wenham, 
Giovanni Ribisi, Marion Cotillard, a další

29.1.2010
BATHORY

Mimořádná osobnost 
Alžběty Báthoryové za-
městnává historiky už po 
staletí. Ještě dnes, bezmá-
la čtyři sta let po její smrti 
se pohledy na její život 
a vinu rozcházejí. V Gui-

nessově knize rekordů je uváděna jako největší 
vražedkyně v dějinách lidstva. Po přečtení pub-
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likovaných děl a prostudování historických ma-
teriálů jsem dospěl k odlišnému závěru. Podle 
mne byla tato renesanční, inteligentní a vzděla-
ná žena obětí těch, kteří prahli po jejím majetku. 
Film je příběhem o Alžbětě a její nenaplněné 
lásce k slavnému italskému malíři Caravaggiovi, 
o manželském poutu nejmocnějších uherských 
rodů Báthory a Nádašdy a o intrikách palatína 
Juraje Thurza.

Nový pohled na největší vražedkyni v dě-
jinách lidstva Alžbětu Báthoryovou. František 
Nádašdy (Vincent Regan) bojuje ve válkách 
s Turky. Jeho žena, krásná Alžběta Báthoryová 
(Anna Friel), dohlíží na správu majetku a na 
výchovu svých dětí. Její manžel jí jednoho dne 
posílá dárek v podobě italského malíře Merisiho 
Caravaggia (Hans Matheson), který zůstane na 

dvoře Bathoryů několik let. Mezi ním a osamě-
lou ženou vzniká zvláštní pouto. Tou dobou se 
nad hlavou Alžběty začnou stahovat zlověstná 
mračna, která ještě víc potemní po smrti jejího 
manžela. Mocná a bohatá žena musí čelit ne-
přátelům, kteří jsou schopní čehokoliv, i vlastním 
vnitřním běsům. Zvěsti o šílené vládkyni, která 
se ve snaze zastavit stárnutí koupe v krvi ne-
vinných panen, začínají sílit…
Drama / Historický 2008, 138 min
Slovensko / Česko / Maďarsko / Velká Británie
Režie: Juraj Jakubisko
Hrají: Anna Friel, Karel Roden, Hans Matheson, 
Vincent Regan, Franco Nero, Deana Jakubisková 
– Horváthová, Jiří Mádl, Lucie Vondráčková, Bo-
lek Polívka, Jiří Korn, Monika Hilmerová, Zdeněk 
Podhůrský, Marek Vašut, Petr Jákl ml., a další

MĚSTSKÁ KNIHOVNA INFORMUJE

Z NOVÝCH KNIH
Večery jsou pořád ještě 

dlouhé, tma nás opřádá už 
brzy odpoledne, rozsviťte 
si lampu a čtěte! Co? Tře-
ba právě některý z uvede-
ných titulů.

Pro ženy:
LAURENS, S.: K zbláznění
CABOT, P.: Výuka lady Caroline
CALLEN, G.: Jeho vyvolená

Z tvorby českých autorů vybíráme:
BŘEZINOVÁ, A.: Zapuzená královna – historický 

román zdoby Přemysla Otakara I.
PEŠKOVÁ, K.: Sbohem, Ameriko
SVATOŠOVÁ, E.: Budu zářit

Detektivky:
VONDRUŠKA, V.: Pečeť smrti
KAČÍRKOVÁ, E.: Diamantová Lily
LACKBERG, C.: Ledová princezna

Pro děti:
BINAR, I.: Bibiana píská na prsty
SHIELDSOVÁ, G.: Perlinka zachraňuje krá-

lovství
SYPAL, J.: Pohádky z pohádkového města

Mnoho a mnoho dalších knih si můžete půjčit 
vždy v pondělí a ve čtvrtek v Rájci a další dny 
na pobočkách.

I RÁJEC ČTE DĚTEM
Akce pro malé děti, jejich maminky a ka-

marády

Dvacet minut hlasitého předčítání pohádek 
a příběhů denně nikoho nezabije. Už jsme se 
o tom u nás v Rájci přesvědčili. Zveme proto 
všechny děti do šesti let na další cyklus čtení, 
hraní, povídání v městské knihovně. Můžete se 
těšit na pěkné pohádky, dílničku, hodnou babič-
ku (nebo taky dědečka) a prima kamarády.

Kdy? 
Každý lednový čtvrtek 
 tj. 7. 1., 14. 1., 21. 1., 28. 1. v 15.15 h 

v knihovně

Přineste si s sebou: pastelky, nůžky a lepidlo.
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OZNÁMENÍ O ZÁPISU
Zápis do Základní školy speciální, 

Blansko, Žižkova 27/1919, 
678 01 Blansko, se bude konat 

dne 15. 2. 2010 od 12 do 16 hodin 
v budově školy.

JARMARK PRO DOREEN

KNIHY
U příležitosti zahájení jarmarku 

prodávali manželé Jirůškovi knihy ze 
svého knihkupectví.

Veškeré utržené peníze, celkem 
2 900 Kč, věnovali škole jako svůj 
příspěvek této charitativní akci. 
Děkujeme.

Dne 3. prosince 2009 byl v budově 
rájecké základní školy zahájen Vánoční 
jarmark, který trval do čtvrtku 10. pro-
since. Jedním z důvodů, proč se žáci 
a učitelé školy rozhodli tuto charitativní 
akci uspořádat, byla osmiletá Doreen 

za Zambie. Je to dívka, kterou naše škola podporuje ve 
vzdělávání díky projektu Adopce na dálku.

Nechtěli jsme jen donést peníze z pokladniček nebo 
peněženek našich rodičů, ale nějakým způsobem se po-
dílet na výtěžku akce. K prodeji jsme nabídli naše ručně 
dělané výrobky, například adventní věnce, šátky, trička, 
svícny, prostírání a mnoho dalších hezkých věcí. Jarmark 
zahajovali ve vestibulu školy žáci svými básničkami, také 
se zpívalo, hrálo a tančilo. Po zahájení jarmarku mohli 
rodiče navštívit třídy, které měly připravený svůj vlastní 
program a pohoštění. Obrovská účast a podpora rodičů 
snad umožní příští rok adoptovat ještě jedno dítě.

Kristýna Dzapková, třída 8. B

DIVADLO V ANGLICKÉM JAZYCE
Ve dnech 8. a 9. prosince navštívili žáci 7. a 8. třídy 

sál Břetislava Bakaly v Brně, kde zhlédli dvě studentská 
divadelní představení v anglickém jazyce.

Představení Jack the Ripper přibližovalo hrůzné činy 
nepolapitelného Jacka Rozparovače a uvedl diváka do 
neutěšené atmosféry Londýna 19. století.

The Lord of the Flies bylo představení, které nabídlo 
žákům zamyšlení nad chováním člověka, který se ocitne 
v krajní životní situaci, nad tím, co ho ovlivňuje, jaké jsou 
motivy jeho jednání.

Obě představení byla pro dětské diváky náročná. Po-
slouchat téměř 50 minut monology a dialogy v anglickém 
jazyce nebylo snadné. Slovní zásoba používaná v předsta-
veních byla pro žáka základní školy poměrně široká a ne 
všemu všichni rozuměli. Herecké situace však pomohly 
pochopit význam slov.

Diváci ocenili schopnost studentů naučit se text v cizím ja-
zyce i jejich herectví. Mnozí konstatovali, že k lepšímu zvlád-
nutí jazyka budou muset vynaložit větší úsilí. Lepší konec než 
získání takové motivace žáků si učitel nemůže přát.

Kromě toho, že se žáci zdokonalují v jazyce, získávají 
motivaci pro jeho osvojení, existuje ještě jeden důvod proč 
taková představení navštěvovat. Děti se naučí ocenit schop-
nosti a dovednosti svých vrstevníků a také uplatnit zásady 
slušného a společenského chování. Proto určitě využijeme 
i další nabízená představení pro žáky ostatních ročníků.

Mgr. Iva Müllerová

MIKULÁŠSKÝ BĚH 
DO SCHODŮ

4. prosince běhali po škole nejen 
Mikuláš s čerty a anděly, ale také žáci. 
V již tradičním Mikulášském běhu 
do schodů chtěli překonat rekordy 
a dostat se ze suterénu školy až do 
3. poschodí v co nejrychlejším čase. 
Z výsledků uvádíme jen ty nejrychlejší 
běžce.

I. stupeň:
Dívky:  M. Hlaváčková  15:96
 L. Karandyszevská  16:25
 L. Štrajtová  16:32
Hoši:  J. Čada  13:97
 D. Jedlička  14:07
 A. Lippielo  14:30

II. stupeň:
Dívky:  D. Čepová  17:74
 V. Bezděková  18:98
 K. Ťoupková  19:24
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Hoši:  A. Kolář  15:96
 T. Jakubec 16:09
 P. Procházka  16:17
Mikuláš a jeho pomocníci nebyli 

sice tak rychlí, zato přinesli dětem do 
mateřské školy nadílku a starší žáky 
potěšili svou přítomností.

POSTŘEHY DĚTÍ
Vánoční jarmark

Dne 3. prosince 2009 se konal ve škole 
Rájec-Jestřebí Vánoční jarmark. Konal se kvůli 
holčičce ze Zambie, kterou naše škola adopto-
vala. Dalším důvodem bylo, aby se rodiče mohli 
podívat na to, jak jsou jejich děti šikovné.

Zahájení se konalo o půl čtvrté. Úvodní řeč 
měla paní učitelka Müllerová. Po ní promluvil 
náš pan ředitel. Chvíli na to začaly zpívat děti 
z prvního stupně pod vedením paní učitelky 
Konečné a Skotákové. Následovala píseň Mezi 
horami od třídy 9. C, sólový zpěv v rytmu jazzu 
od Tomáše Jakubce, krásná píseň od děvčat z 8. 
B Kristýny Dzapkové a Kláry Spilkové, které hrály 
na kytaru, dále píseň Mám jizvu na rtu v podání 
třídy 7. B a 9. A a na konec zatančily holky z 8. B 
divoký čertovský tanec. Tímto byl zahájen Vá-
noční jarmark.

Po zahájení šli rodičové do tříd, kde pro ně 
měly děti připravený program. My jsme měli vy-
stoupení v nové hudebně. Jakmile přišli všichni 
rodiče a přátelé školy, mohli jsme začít. Vystoupe-
ní uvedl náš pan učitel Dvořák a žákyně Verunka 
Novotná. Po úvodu zazpívali kluci píseň od Bea-
tles Imagine. Po nich zahráli scénku v anglickém 
jazyce s názvem Fiona Tereza Kučerová a Marek 
Musil. Holky pak zpívaly píseň od Leonu Lewis 
Run. Další scénku od Kaisera a Lábuse zahrál 
Ríša Kejha a Pavel Šašinka. Na závěr jsme za-
zpívali píseň ze Superstar Příběh nekončí.

Ve třídě 9. B byly vystaveny výrobky, které si 
mohli všichni zakoupit. Nastřádané peníze bu-
dou poslány naší adoptované holčičce. Myslím, 
že se Vánoční jarmark vyvedl a že byli všichni 
spokojeni.

Veronika Bezděková, 9.A

Dne 3. prosince se na naší škole konal Vá-
noční jarmark. Už dva týdny se u nás v 7. B 
nemluvilo o ničem jiném, pořád samé zdobení, 

zpívání, cvičení a malování. Až přišel vytoužená 
čtvrtek. Program začal v přízemí, kde se zpívalo, 
recitovalo, tančilo pro rodiče a jiné návštěvníky 
školy. Pak se rodiče, prarodiče a vůbec všichni 
vrhli do tříd svých milovaných potomků, aby zde 
uzřeli jejich vystoupení a mohli nakoupit výrobky, 
které jsme za účelem sbírky na adoptovanou 
holčičku z Afriky vyráběli celé pololetí. Výrobky 
se prodávaly v 9. B, ale každá třída měla něco 
připraveného i u sebe. Pro rodiče si každá třída 
připravila bohatý program. My jsme předvedli 
projekt Finsko. Myslím, že jsme to zahráli celkem 
dobře. Lidé se začali rozcházet asi o půl sedmé. 
Řekl bych, že se jarmark skutečně povedl.

Filip Novák, 7.B

Celá škola se na Vánoční jarmark připravila, 
jak to jen šlo, vyzdobili jsme třídu a zkoušeli jsme 
vystoupení. Já jsme hrál na housle, bohužel 
se mi zlomil smyčec, a tak jsem si musel půjčit 
školní, ale ten nebyl nakalafunovaný, a tak jsem 
moc dobře nezahrál, hrál jsem jen chvíli a vrzalo 
to hrozně, tak jsem skončil a omluvil se.

Tomáš Hepp, 7.B

Na Vánoční jarmark jsme se se třídou 7. B při-
pravovali poměrně dlouho. Konečně byl jarmark 
tu. Všichni včetně mě se moc těšili. Po písničku 
mám jizvu na rtu, kterou jsme zpívali davu lidí na 
schodech, jsme se s našimi rodiči odebrali do tří-
dy, kde jsme předvedli projekt o Finsku. Pak jsme 
zahráli na hudební nástroje. Já a Marek Smetal 
jsme hráli na kytaru. Všichni nám tleskali. Bylo to 
prima a moc se mi to líbilo.

Kamila Kubíková, 7.B

Píši o třídě 7. B. Pod vedením naší paní 
učitelky třídní Šebkové jsme začali kolem druhé 
hodiny ve čtvrtek 4. prosince zdobit třídu na 
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divadelní minipředstavení o Finsku. V naší třídě 
to vypadalo jak v divadle, ale i jako v cukrárně, 
jelikož jsme tu měli spoustu vánočního cukroví. 
Vypadalo to tu zkrátka krásně. Když jsem přišel 
dolů pod hodiny, byl tam obrovský nával lidí. 
O půl čtvrté to začalo. Žáci prvního stupně zpí-
vali a recitovali vánočně laděné texty. Pak přišla 
řada na nás. Zpívali jsme společně s žáky třídy 
9. A skladbu Mám jizvu na rtu od Jarka Nohavici. 
Myslím si, že se nám to podařilo.

Tomáš Zřídkaveselý, 7.B

MIKULÁŠSKÝ BĚH DO SCHODŮ
V pátek 5. 12. se konal Mikulášský běh do 

schodů. Této akce se zúčastnila celá škola. Mé 
dojmy byly dobré, sice jsem neběhal (byl jsem 
první den ve škole po nemoci), ale akce se mi 
opravdu líbila. Můj největší zážitek? Asi jak 
běželi i paní učitelky a páni učitelé. V jednom 
okamžiku všichni začali pískat, tleskat a křičet. 
Takže ode mě rozhodně palec nahoru a už se 
těším na příští rok, kdy doufám akce bude a já 
už budu moct běhat.

Jan Štěrbáček, 6.C

ANGLICKÉ DIVADLO A 
EXKURZE ANTROPOS BRNO

Ve středu 9. prosince jsme se uskutečnila 
exkurze osmých ročníků do Brna na anglické di-
vadlo a do muzea Antropos. Na půl devátou jsme 
byli objednaní na divadelní vystoupení hrané 
v angličtině v sálu Břetislava Bakaly. Děj příběhu 
nám vysvětlila ještě v češtině uvaděčka. Příběh 
byl o tom, že se skupinou středoškoláků spadlo 
letadlo a oni byli uvězněni na pustém ostrově. 

Mezi nimi byl i inteligentní kluk, toho ale ostatní 
ignorovali a přezdívali mu Krtek, kvůli velkým 
a silným brýlím. Postupem času část skupiny 
zdivočela a začala se chovat jako krvelační divoši 
a dva ze svých spoluztroskotanců zabili – Krtka 
a Alex. Když chtěli zabít i další dva odpůrce, přišel 
pán s kulometem a zachránil je.

Po konci představení jsme jeli do muzea 
Antropos. Zde nám paní učitelka Dobešová po-
vídala o vývoji člověka. Pak jsme šli na výstavu 
o Charlesi Darwinovi, kde nás čekal paní učitel-
ka Müllerová. Výstavu jsme si prohlédli a dostali 
jsme otázky, když jsme neznali odpověď, museli 
jsme ji hledat. Poté jsme jeli domů. Exkurze se 
mi líbila, nejvíce mě uchvátila sbírka motýlů 
a replika lodě s džunglí.

Jitka Špačková, 8.B

MIKULÁŠ 2009
Dne 4. prosince každoročně naší školu 

navštívil Mikuláš, čerti a andělé.
A to v podání žáků 7. A třídy: Mikuláš-Karo-

lína Lipovská, čerti-Petr Klimek, Nikola Svánov-
ská, Marek Rajtšlégr, andělé-Adriana Musilová 
a Veronika Sychrová. Všichni zúčastnění jsme 
se brzy ráno sešli ve škole a museli se připravit 
a namaskovat. Hned potom jsme vyrazili strašit 
menší děti. Ti, co byli hodní, dostali kokino 
a naopak ti zlobiví šli do pytle. Někteří nám řekli 
básničku, či písničku a ti zlobiví slíbili, že už 
budou hodní. Jak jsme obešli celý první stupeň, 
vydali jsme se do Rájecké a Jestřebské školky, 
tam na nás už děti čekaly. Básničku si připravily 
a s radostí nám ji odříkaly společně se slibem, 
že budou hodní. Tento den se nám líbil, myslíme 
si, že se vydařil a doufáme, že si ho příští rok 
zopakujeme 

Adriana Musilová a Nikola Svánovská 7. A
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Barnstaple - v pozadí muzeum a škola SOL

V článku z předchozího čísla jsme vám přiblí-
žili první část cesty studentů rájeckého gymnázia 
do Anglie. Po zážitcích z Canterbury, Salisbury, 
Exeteru, Stonehenge a zejména z Londýna 
vám dnes povyprávíme o městě Barnstaple, 
kde byli studenti zaměstnáni jazykovou výukou, 
atraktivními výlety a velice přínosným pobytem 
v hostitelských rodinách.

Během prosluněné cesty do Severního De-
vonu, kde byly nachystány jazykové kurzy, nám 
vůbec nepřišlo na mysl, že se mílovými kroky 
blíží ta velká chvíle, kdy… A pak, znenadání, to 
přišlo. Přijeli jsme do města Barnstaple, kde jsme 
během půlhodinky znervóznělé studenty rozdělili 
do dvojic a předali je do místních rodin. Zvládnou 
to? Budou jim stačit jejich jazykové znalosti? Ne-
nastanou potíže s jinými kulturními návyky?

Dalšího dne ráno se ukázalo, že obavy stu-
dentů a lehký neklid učitelů nebyly na místě. 
„Výborná večeře!“, „Skvěle jsem si popovídal.“, 

ANGLIE 2009 – ZA POZNÁNÍM 
A VÝUKOU (část druhá)

„Jsou milí a rozumíme si.“, to jsou jen některé 
z reakcí dobře vyspaných a najezených studen-
tů. A hurá do kurzu. Ve škole organizace SOL 
(Sharing One Language) se vyučovalo po celý 
týden dopoledne. Výuka byla tématicky zaměře-
na na Barnstaple a Devon a na obecné anglické 
zvyklosti. Studenti dostávali domácí úkoly, což 
znamenalo ptát se nejen v hostitelských rodinách, 
ale i v ulicích města. Tak si studenti upevňovali 
znalosti angličtiny a přibývalo jim jazykové se-
bevědomí.

Odpolední program tvořily výlety na zajímavá 
a pamětihodná místa Severního Devonu. V pon-
dělí jsme byli provedeni po Barnastaple a v ná-
sledujících dnech kola našeho autobusu zamířila 
například do pobřežních letovisek Woolacombe 
a Ilfracombe, kde někteří vnitrozemci, očarováni 
omamnou vůní oceánu, doslova vběhli do chladi-
vých vln Atlantiku a vůbec toho nelitovali.

I další odpolední výlet mířil k moři, k malebné 
dvojici vesnic Lynton (na útesu vysoko nad mo-
řem) a Lynmouth (u paty útesu při hladině moře). 
Průvodce nás vedl úchvatnou stezkou ve strmém 



13 CO SE DĚJE VE ŠKOLÁCH

pobřežním srázu a nám nezbývalo než foto-
grafovat a fotografovat. Výhledy byly nádherné 
a povětrnost nám sesílala duhu za duhou. Jednu 
vybarvenější než druhou! Když jsme sestupovali 
k moři, všimli jsme si houfu jakýchsi černých 
ryb ve vlnách. Až jsme přišli blíže, ukázalo se, 
že jde o surfaře, čekající na „vlnu“. Lynmouth 
je prý rájem surfařů, neboť vlny jsou zde vždy, 
i za bezvětří. Od hladiny oceánu nazpět, nahoru 
k autobusu, nás vytáhla pouze vodou poháněná 
lanovka, krásná technická atrakce.

Výuka ve škole SOL

Pohled na jednu vysokoškolskou kolej v Oxfordu

S nasim pruvodcem Timem pred trznici 
v Barnstaple( PANNIER MARKET)

Závěrečný celodenní výlet náš průvodce 
naplánoval do Tintagelu, údajného rodiště legen-
dárního krále Artuše a jednoho z největrnějších 
míst v Evropě. Počasí nám znovu přálo, foukalo 
jen málo, a místo působilo opravdu magicky. 
Tento i všechny ostatní výlety byly vlastně také 
výukou, neboť nás vždy prováděl místní průvodce 
a samozřejmě anglicky.

A co říkali studenti o svých hostitelských rodi-
nách? „Rodina dávala hodně najevo, že se mají 
rádi. To mě překvapilo. Ve všem mi vyšli vstříc 
a chválili nás, že jsme byly skvělé a bezproblémo-
vé.“ „Paní byla moc hodná, ale jedna z dcer byla 
velmi otravná.“ „Neočekávala jsem, že by nám 
Phyllis dala nějaký dárek na rozloučenou. Když 
nám ho podala, nevěděly jsme, co říct. Nechtělo 
se mi ani odjíždět.“ „Ubytování i jídlo bylo dobré. 

Jen mě překvapilo, že s námi paní nevečeřela.“ 
„Pobyt v rodině pro mě byl fascinující a předčil 
moje očekávání. Rodina na nás byla velmi milá, 
naše hostitelská maminka skvěle vařila, a tak 
jsme měly možnost ochutnat např. cream tea, 

Studenti v historických prostorách 
radnice v Barnstaple

Poutavy vyklad o meste Ilfracombe
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english tea a další tradiční anglické nápoje i jídla. 
V rodině jsme měly čtyři děti, takže ke komunikaci 
jsme měly nekonečně mnoho prostoru.“ „V ro-
dinách to bylo velice dobré, příjemné prostředí. 

Pokud jsem něčemu nerozuměla, tak mi to vy-
světlovali tak dlouho, dokud jsem to nepochopila. 
Měla jsem tu narozeniny, myslela jsem si, že si 
toho nikdo nevšimne, ale ta rodina mi dala několik 
dárků.“ „U rodiny se mi moc líbilo. Měla jsem 
pidipokojík, velký asi jako koupelna, ale strašně 
se mi to, že je malý, líbilo, byl útulný. Bavilo mě 
dívat se s nimi na Starwars, je to nejoblíbenější 
fi lm paní domu. A to jsou to babička a děda!“ „Líbil 
se mi pobyt v rodině. Byli hodní a byla s nimi sran-
da…“ „Naše rodina byla velmi milá. Brala nás na 
výlety, hrála s námi hry na playstationu, pozvala 
nás na fi sh and chips a … byla prostě úžasná. 
Zbavili jsme se s nimi jazykové bariéry, kterou 
jsme na začátku pobytu měli. Byli tak vstřícní 
a komunikativní, že rozmluvili i nás, „nemluvky“. 
A tak mě dnes ráno ani nepřekvapilo, že jsme se 
s nimi ne a ne rozloučit.“

Co dodat? Týden v rodinách uplynul jako vo-
da v odlivu a nastalo loučení. Nejprve se studenti 
loučili s kurzem, a to v historických prostorách 
radnice divadelně pojatými zábavnými scénkami 
a „šmrncovní“ angličtinou. Pak se loučili s rodina-
mi a rodiny si pochvalovaly jejich vychování, což 
ve zdvořilé Anglii považujeme za velkou poklonu. 
Poté jsme se všichni rozloučili s městečkem 
Barnstaple a vydali se na cestu domů.

Ještě než jsme přepluli kanál La Manche, 
vychutnali jsme si lehce francouzskou atmo-
sféru (říznutou ovšem nefalšovaným anglickým 

Z městečka Lynmouth nás do Lyntonu 
dovezla lanovka

deštěm) slovutného lázeňského městečka Bath, 
abychom následně zastavili v pohádkovém, 
sluncem zalitém Oxfordu. To aby se studenti, kteří 
se v budoucnu rozhodnou pro zdejší prastarou 
a prvotřídní univerzitu, nemuseli dlouze vyptávat 
na cestu.

Dalšího dne brzy ráno náš autobus potkala 
docela vážná technická závada. Řidiči však 
oblékli montérky, zaimprovizovali a zhruba po 
hodince jejich úsilí a naší ospalé odevzdanosti 
jsme vyrazili dál. Pravděpodobně málokdo má 
to štěstí projet celé Německo autobusem, který 
ovládají vepředu řidič a vzadu „řadič“, závada 
byla totiž na převodovce. Hned po příjezdu na 
naše území jsme přestoupili do přistaveného 
náhradního autobusu a pokračovali domů. Kdo 
měl, prokazoval se po celou dobu pasem, kdo 
neměl, cestoval na český občanský průkaz. Co by 
za tuto dnešní „samozřejmou maličkost“ dali lidé 
před dvaceti lety? Děkujeme všem za všechny 
dobré začátky a konce. 

The (Happy) End.
Petr Jančík, Kateřina Pernicová

Studenti neodolali vlnám Atlantiku

Společná fotka pedagogů cestou na Tintangel – 
pobrezi městečka Bude
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Druhá světová válka je mementem i pro nás, 
lidi 21. století. Dnešního mladého člověka osloví 
toto téma v souvislosti se vzrůstajícím extre-
mismem pravicových skupin, může být také 
varováním před totalitou a porušováním 
lidských práv, které v některých státech není 
zdaleka minulostí. Četné momenty z tohoto 
historického období mohou být tedy i dnes 
aktuální, živé a je nutné o nich hovořit.

Na této myšlence postavili pedagogové 
Gymnázia a SOŠ v Rájci-Jestřebí besedu 
s panem Tomešem, pamětníkem bojů dru-
hé světové války. Většina ze současných 
třicátníků a čtyřicátníků se jistě ještě živě 
vzpomene na povídání svých babiček a dě-
dečků, ale dnešní studenti tuto příležitost 
mnohdy nemají a zůstávají tak odkázáni 
jen na hodiny dějepisu, v lepším případě na 
literaturu nebo fi lmové dokumenty. Ty však i přes 
veškerou svou dokumentační hodnotu postrá-
dají podstatnou věc, tedy osobní kontakt, mož-
nost okamžitého dotazu a konfrontace. A právě 
tuto mezeru mělo studentům zaplnit pozvání 
pamětníka, žijícího svědka těchto převratných 
dějinných událostí.

Pan Tomeš, volyňský Čech, se připo-
jil k armádnímu sboru Ludvíka Svobody 
a prošel s ním Dukelským průsmykem. 
Prožil zimu s těžkými boji ve slovenských 
horách a s osvobozující armádou došel 
až do Prahy. Díky jeho ochotě se mohli 
studenti rájeckého gymnázia dozvědět 
více o dramatických okamžicích, které 
prožil na frontě. Ale nejen to. Obeznámil 
je i se zázemím tehdejší armády, podmín-
kami bydlení a stravování nebo pocity, 
které člověk zažívá uprostřed palby. Dal 

BESEDA S PAMĚTNÍKEM
tak posluchačům možnost vidět toto historické 
období očima přímého účastníka a přiblížit jim 

některé momenty, které znají jen z učebnic 
dějepisu. Vzdálenou minulost pan Tomeš stu-
dentům přiblížil i svými osobními deníky z fronty 
a válečnými vyznamenáními. Atmosféru doby 
dokreslovaly i historické fotografi e a dokumenty 
promítané na interaktivní tabuli.

Téměř dvouhodinová beseda byla jistě ná-
ročná jak pro vzácného hosta, tak pro poslucha-
če. Všichni se však rozcházeli spokojeni. Pan 
Tomeš si dlouhý potlesk, který provázel závěr 
jeho vyprávění, opravdu zasloužil. A to nejen za 
poutavé a zajímavé příběhy, ale především za 
krásný příklad vlastenectví a obětavosti, tedy 
vlastností, které se dnes ze společnosti vytrácí. 
A za tento příklad mu patří veliký dík!

Mgr. Zlatuše Prudká
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BLAHOPŘEJEME RODIČŮM NAROZENÝCH DĚTÍ
Lucie Zukalová, Dominik Komárek, Jana Mikulášková

BLAHOPŘEJEME NAŠIM SPOLUOBČANŮM, 
KTEŘÍ SE NARODILI V MĚSÍCÍ PROSINCI:

Marcela Karlíková, Miluška Vodičková, Josef Březina, Josef Černý, Drahomila Maňoušková, 
Vladislav Kučera, Anna Koupá, Štěpánka Dobešová, Jaromír Pernica, Karel Novák, Josef Sedlák 
Ing., Alois Mynář, Marta Novotná, Libuše Graciasová, Jaromír Fojt, Jana Gazdová, Miroslav Vrána, 
Marie Smrčková, Zdenka Čermáková, Anežka Kleinová, Antonie Hrazdirová MUDr., Alois Jílek, 
Josef Fritz, Marie Trávníčková, Jan Zimprich, František Dvorský, Karel Tihon, Marie Krejčí, Julie 
Weisová, Josef Alexa, Emanuel Blím, Libuše Mokrá, Ludmila Alexová, Marcela Kršková
Holešín: Anna Součková

ODEŠLI Z NAŠICH ŘAD
v měsíci listopadu 2009 zemřela paní Věra Novotná a pan Zdeněk Přerovský

SPORTOVNÍ UDÁLOSTI
OHLÉDNUTÍ ZA FOTBALOVÝM ROKEM 2009

Výbor fotbalového klubu MKZ Rájec-Jes-
třebí chce touto formou informovat občany 
a čtenáře Zpravodaje o tom, jaký byl fotbalový 
rok 2009 v našem městě.

Začneme jarem, které 
skončilo neúspěchem družstva 
mužů, které sestoupilo z divise 
do krajského přeboru. Příčin to-
hoto neúspěchu je více, avšak 
jednou z nich určitě byla neú-
čast klíčových hráčů v mužstvu 

a to brankáře Poláka a záložníka Šmerdy (prvně 
jmenovaný hrál na jaře v Rakousku a druhý hrál 
celou sezonu v Bořitově).

Při pohledu na konečnou tabulku vidíme, že 
stačilo získat o tři body více a v soutěži by se 
mužstvo zachránilo. Bilance byla následující: 30 
utkání – 7 vítězství – 7 remis – 16 porážek – pa-
sivní skóre 32: 51 – celkem zisk 28 bodů. Branky 
našeho mužstva vstřelili: 6 Haničinec a Ostrý, 
5 Macík, 3 Giertl, 2 Holý, Fiala, Sova, 1 Kalina, 
Bezděk, Flígl, Korytář – 2 branky si dali soupeři 
sami. Trenéři: Jiří Záleský a Mirek Bureš.

Družstvo dorostenců tradičně v krajské 
soutěži I. třídy pod vedením trenérů Jaroslava 
Maňouška a Františka Malíka. Sehrálo celkem 
26 utkání, z toho bylo 12 výher – 4 remisy – 10 
porážek – aktivní skóre 60: 51 a 40 bodů. A bylo 
z toho slušné 8. místo v tabulce se 14 účastní-
ky. A ještě kdo dával branky: 20 Buš, 8 Dvořák 

a Pavlíček, 7 Sedlák, 4 Nečas, 3 Daněk a Buček, 
2 Zemánek, 1 Skácel a Kubášek.

Družstvo žáků hrálo okresní přebor pod 
vedení trenérů Radana Lišky, Marka Opatřila, 
Vlastimila Svobody a Ladislava Žedka. Umístilo 
se na 9. místě z 12 účastníků, což neodpovídá 
žákovské kopané v našem městě. Z 22 utkání 
bylo jen 6 výher – 1 remisa a 15 porážek – pasiv-
ní skóre 41: 105 a chudičkých 19 bodů. O branky 
žáku se podělili: 14 Dvořák, 7 Orel, 5 Růžička, 
4 Kunc, 3 Sedláček, 2 Zakirov, 1 Šamalík, Opat-
řil, Jelínek a Dobeš.

Nejmenší fotbalisté a to 
přípravky se snažili pod ve-
dením trenérů Radka Dovr-
těla, Erika Cerháka, Dalibora 
Žabky a Ladislava Žedka. 
Hráli okresní přebor a umístili se na 4. místě ze 
šesti účastníků. Když získali 6 výher – 2 remisy 
– 12 porážek – pasivní skóre 64:101 a celkem 
20 bodů. Branky dali 31 Lippiello, 13 Kunc, 12 Ša-
malík, 5 Pycun, 2 Sedláček, 1 Jarůšek.

V závěru sezony v měsíci červnu uspořádal 
fotbalový klub valnou hromadu, na které byl 
zvolen nový výbor na další roky 2009 a 2010. 
Valné hromady se mimo jiných zúčastnili také 
starosta města Ing. Perout, zástupci hlavního 
sponzora MKZ a. s. a Pivovaru Černá Hora. Po 
hodnocení činnosti a diskuzi byl zvolen výbor 
v tomto složení: Bureš Mirek, Hejduk Petr, Landa 



17 SPORTOVNÍ UDÁLOSTI

Karel, Liška Radan, Müller Jiří, Písařík Rudolf, 
Pokorná Jarka, Ing. Ševčík Jaroslav, Širůček 
Jan, Šmerda Martin, Palkanynec Stepan, Zá-
leský Jiří. Dále byla zvolena revisní komise ve 
složení: Blažek Jiří, Skřipský Zdeněk, Ševčíková 
Marcela. Z valné hromady vyplynuly hlavní úkoly 
pro nejbližší období: stabilizovat družstvo mužů 
v krajském přeboru – výrazně zlepšit práci s mlá-
deží – zajistit fi nance na činnost celého klubu 
a řada dalších úkolů nezbytných k dobrému 
fungování fotbalového klubu.

Při této příležitosti je třeba poděkovat všem 
členům FK a příznivcům, kteří se podíleli na 
zajišťování fotbalových nedělí, kdy naše druž-
stva hrála doma a to od března do června a od 
srpna až do listopadu. Byli to zejména: správce 
stadionu, šaten a ubytovny Tonda Kolář; hlasa-
telé v rozhlase Zdeněk Vašíček a Miloš Navrátil; 
děvčata u pokladny a losů Myšková Ivana, 
Ševčíková Nikola, Müllerová Anička, Pokorná 
Kateřina, Sedláková Veronika; vydání programů 
na utkání Skřipský Zdeněk, Jelínek Josef a Še-
včíková Marcela; děvčata v bufetu Šamalíková 
Růžena, Ševčíková Marcela a Landová Jarka; 
pořadatelé Navrátil Stanislav, Němec Jiří, Peša 
Josef, Šmerda Antonín, Hudec Miloš, Mach To-
máš a také bubeníci v čele s Michalem Mokrým. 
Když k tomu připočteme samozřejmě všechny 
členy výboru a trenéry, tak dojdeme k počtu 
30 až 40 osob, které při nedělních utkáních 
zajišťovaly hladký průběh fotbalové neděle. 
Nezasvěceným třeba připomenout, že až na 
správce a trenéry tak všichni činí zdarma. Ještě 
jednou poděkování všem!

Letní přestávka probíhala ve znamení pří-
prav na novou sezonu 2009 
– 2010, která začala v srpnu. 
Družstvo mužů pod vedením 
stejných trenérů Záleského 
a Bureše začalo sezonu nad 
očekávání dobře a nebýt 
zbytečně ztracených bodů 
v závěru podzimu doma, tak by asi skončilo na 
prvním místě. I tak umístění na 3. místě tabulky 
a zisk 32 bodů je asi více, než bylo očekáváno.
Čelo tabulky po podzimu 2009:
1. ČAFC Židenice 15 10 2 3 37:18 32
2. Bavory 15 10 2 3 31:12 32
3. Rájec-Jestřebí 15 10 2 3 26:10 32

O 26 branek se podělili tito střelci: 5 Os-
trý, Sova a Koláček, 3 Šmerda, 2 Haničinec 
a Sehnal, 1 Macík, Škvarenina, Macháček 
a vlastní.

Doma naši borci získali 17 bodů z 24 mož-
ných, venku pak 15 bodů z 21 možných. Slabší 
závěr podzimu ovlivnilo zranění opory obrany 
Macíka, odchod záložníka Haničince za prací 
do Anglie a zranění útočníka Ostrého.

Také družstvo dorostenců odehrálo podzim 
2009 pod vedením stejných tre-
nérů a to Maňouška a Malíka. 
Také dorostencům se podzim 
vydařil, i když se potýkali se zra-
něním několika hráčů základního 
kádru (Nečas, Šamonil, Pavlíček 
a Daněk). Umístění jako u mužů, 
tj. třetí místo.
Čelo tabulky:
1. Slatina 12 9 2 1 53:10 29
2. Svratka Brno 13 8 4 1 33:13 28
3. Rájec-Jestřebí 13 9 1 3 35:20 28

Nejlepším střelcem byl Sedlák s 9 brankami, 
v závěsu jsou Buš a Macháček. Je jen škoda, 
že někteří talentovaní dorostenci mají málo 
zdravého sebevědomí, chuti a zarputilosti se 
porvat o místo v družstvu mužů. Krajský přebor 
je soutěží, ve které by se mohli uplatnit, když na 
sobě budou více pracovat.

Družstvo žáků začalo sezonu pod vedením 
trenérů Opatřila a Palkanynce. Bylo doplněno 
o hráče z přípravky, kteří se jeví celkem na-
dějně. Družstvo z 11 utkání okresního přeboru 
7 vyhrálo – jednou remizovalo a třikrát prohrálo 
a získalo tak 22 bodů, které stačily na 4. místo 
v tabulce.
Čelo tabulky:
1. Lipovec 11 11 0 0 63: 5 33
2. Blansko B 11 9 0 2 90: 25 27
3. Adamov 11  8 1 2 47: 12 25
4. Rájec-Jestřebí 11 7 1 3 55: 15 22

Zdá se, že družstvo žáků bude dosahovat 
lepších výsledků jako v minulé sezoně. Ne-
gativně se jeví počet tří vyloučených žáků na 
podzim!

Naši nejmenší žáčci – přípravka hráli okresní 
přebor ve skupině D, která měla 6 účastníků – 
hrálo se tedy dvoukolově tj. celkem 10 utkání. 
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Naše naděje 6 utkání vyhrály – dvakrát remizo-
valy a dvakrát prohrály.
Čelo tabulky:
1. Knínice 10 10 0 0 54: 11 30
2. Rájec-Jestřebí 10 6 2 2 39: 17 20

Trenéři Dovrtěl, Cerhák a Žabka budou mít 
na jaře starosti, neboť naše družstvo postoupilo 
mezi nejlepších 8 družstev na 
okrese a budou hrát o vítěze 
okresu.

V závěru musíme poděko-
vat hlavním sponzorům MKZ 
a. s., Městskému úřadu, Pivo-

varu Černá Hora, Sklenářství Žabka, Keramika 
Rájec-Jestřebí a řadě dalších, kteří i v době 
fi nanční krize přispěli na činnost FK. Doufáme, 
že nám přízeň zachovají i v roce 2010. Musíme 
také poděkovat věrným fandům a příznivcům, 
kteří nám zachovali přízeň i po sestupu z divise. 
A již úplně nakonec – ZVEME VŠECHNY NA 
FOTBALOVÝ PLES V PÁTEK 5. 2. 2010 DO 
RÁJEČKA (již naposledy). A samozřejmě zve-
me vás již nyní na první fotbal v březnu 2010.

Hodně zdraví, štěstí a úspěchů přejeme 
všem občanům našeho města v roce 2010.

Fotbalový klub MKZ Rájec-Jestřebí

ZPRÁVY ODJINUD

21.1. čtvrtek v 18 hod  BIOSCOP
2 BOBULE

2Bobule jsou volným pokračováním úspěš-
né filmové komedie Bobule. Opět budeme 
sledovat trampoty dvojice kamarádů Honzy 
a Jirky, z nichž ten první se pouští jakožto vinař 
začátečník do vrcholného umění slámového 
vína. Nejen, že selhává, ale po nečekaném 
příchodu kumpána Jirky se jeho život obrátí 
naruby. Důležitou roli v tomto fi lmu hraje i po-
klidné a vstřícné prostředí moravských vinic … 
a Svatomartinské.

Ve fi lmu hrají Kryštof Hádek, Lukáš Langma-
jer, Tereza Voříšková, Lubomír Lipský, Václav 
Postránecký a další. Pro Lubomíra Lipského, 
který znovu ztvární roli dědečka, znamenají 
2Bobule fi lmovou roli číslo 100!
Komedie ČR.  Premiéra 22.10.2009
Vstupné 39.- + 1.- Kč  94 minut 
mládeži přístupný

28.1. čtvrtek v 18 hod  BONTON
ZEMSKÝ RÁJ TO NAPOHLED

Mrazivá komedie o tom, jak se dalo žít 
v 70. letech a zároveň se nenechat zmrazit.
Dospívání bývá složité, zvlášť když se píše rok 
1968, venku se prohánějí cizí tanky, doma se 
střídají tatínkové mnoha různých poloh. A ma-
minka, navzdory své vnitřní síle, na všechno 
nestačí. Jak bylo v takových podmínkách možné 
prožít a přežít už tak náročná 70. léta? Jak šlo 
udržet si radost ze života, city pro lásku a chuť 

PROGRAM KINA DOUBRAVICE NAD SVITAVOU – LEDEN 2010

na smích? I o tom je tento fi lm. A že v průběhu 
toho všeho vznikají i veselé situace? Vždyť 
schopnost ironie a smysl pro humor byly v té 
době nezbytnou součástí každého balíčku pro 
přežití, který dával sílu, vůli a chuť žít a nese-
lhávat hlavně sám před sebou.
Ve fi lmu hrají Vilma Cibulková (maminka), Tere-
za Voříšková a Dana Marková (dcery), Miroslav 
Etzler, Ondřej Vetchý, Jiří Dvořák, Jan Zadražil 
(střídající se tatínkové) a další.
Komedie ČR.  Premiéra 19.11.2009
Vstupné 49.- + 1.- Kč  119 minut 
mládeži přístupný

Neseďte doma,
pojďte do kina!!!!

PREZENTACE DĚTSKÉHO 
A MATEŘSKÉHO CENTRA 

MOTÝLEK
Přijměte prosím pozvání na prezentaci čin-
nosti Dětského a mateřského˝Centra Motýlek, 
které zahájilo svoji činnost v Rájci-Jestřebí 
v listopadu 2009.

Rádi bychom maminky 
a ostatní zájemce se-
známili s plánem a za-
měřením činnosti Centra 
Motýlek na rok 2010.
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Pozvání na prezentaci také přijala krajská koordinátorka Mateřských center v Jihomoravském kraji 
Ing. Markéta Horáková, která vám představí Síť Mateřských center.

Kde:  Kulturní sál K-áčko
Kdy:  sobota 16. 1. 2010  v 16:00 hod

Za Centrum Motýlek Vás všechny srdečně zve Alena Hrbková

OHLASY

V pátek 13. listopadu 2009 se ve Staré 
škole v Ráječku uskutečnila podzimní člen-
ská schůze naší organizace, na které se 
z celkového počtu 251 zaregistrovaných čle-
nů sešlo 140 lidí. Na programu schůze bylo 
vyhodnocení akcí, které se uskutečnily v roce 
2009 a přítomní byli dále seznámeni s plánem 
zájezdů, rekondičních pobytů a jiných aktivit 
na rok 2010.

Výbor organizace zajistil letos tři jedno-
denní zájezdy (Věžky u Kroměříže, 2x Led-
nicko-Valtický areál) a tři rekondiční pobyty 
(Luhačovice, 2x Janské Lázně). Každý týden 
chodili členové na masáže a rehabilitační 
cvičení, hráli jsme Bowling a v této oblíbené 
hře výbor zorganizoval turnaj. Podíleli jsme 
se na organizování Mezinárodního dne žen 
a celodenního cvičení s přednáškami o zdra-
vém životním stylu.

Na rok 2010 plánuje výbor organizace dva 
jednodenní zájezdy, čtyři rekondiční a ozdrav-
né pobyty, masáže, rehabilitační cvičení, 
Bowling, Mezinárodní den žen a celodenní 

Z ČINNOSTI MÍSTNÍ ORGANIZACE SVAZU TĚLESNĚ POSTIŽENÝCH 
V RÁJCI-JESTŘEBÍ

cvičení. Zároveň se naši členové mohli při-
hlásit na dalších 12 rekondičních pobytů, 
které pořádají okresní výbory Svazu tělesně 
postižených a Svazu postižených civilizačními 
chorobami v Blansku.

Součástí členské schůze bylo přátelské 
posezení s tombolou. Za hudebního doprovo-
du známé harmonikářky paní Milady Vymaza-
lové a Roberta Štěpánka (bicí nástroje) jsme 
si zazpívali staré známé písničky a někteří 
přítomní se s chutí dali i do tance. Na závěr 
odpoledne proběhlo losování bohaté tomboly, 
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na kterou se každý těšil. Viděli jsme napětí ve 
tvářích majitelů losů, jestli vyhraje právě „to je-
ho“ číslo. Mohli jste vyhrát květiny, potravinové 

balíčky, sladkosti, vitaminy, domácí zabíjačku, 
hygienické balíčky, dárkové certifi káty, dárko-
vé pivo a mnoho dalších výher.

Výbor organizace děkuje všem sponzo-
rům, kteří do tomboly přispěli. Je jich asi 
18, z Rájce, Jestřebí, Ráječka, Boskovic, 
Doubravice, Černé Hory, Suchdola, Holešína 
a dalších obcí. Do svých domovů se naši 
členové vraceli ve večerních hodinách „obo-
haceni“ nejen výhrami a novými poznatky, ale 
hlavně dobrou náladou ze setkání se svými 
přáteli ze zájezdů, i ozdravných a rekondič-
ních pobytů.

Děkujeme všem, kteří se na organizování 
a průběhu členské schůze podíleli.

Za výbor Svazu tělesně postižených
Mgr. Miroslava Vašíčková – předsedkyně
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KONCERT V K-ÁČKU DNE 3. 12. 2009
Hudební seskupení pod vedením operní-

ho sólisty Břetislava Vojkůvky přijalo pozvání 
rájeckého gymnázia. Umělci provedli studenty 
celou škálou hudebních žánrů se zaměřením na 
vánoční melodie. Pan Vojkůvka je nejen vyni-
kajícím umělcem a pěvcem, ale také výborným 
moderátorem. Svým uměním dokázal strhnout 
studenty 1. – 3. ročníků (studenti 4. ročníku se 
již nyní musejí připravovat na maturitu a tak 
se koncertu nemohli zúčastnit) tak, že jej „vy-
tleskávali“ na jeviště stále znovu a znovu. Pan 
Vojkůvka dokázal, že klasická hudba rozhodně 
není žádnou „suchou“ a nezáživnou muzikou, 
jak by se mohlo leckomu zdát. Naopak, dá se 
na ni i tančit, jak nám sám předvedl.

P ř á n íP ř á n í
Úspěšný vstup do nového roku,
všechno dobré,
 pevné zdraví
  a mnoho pracovních
    i osobních úspěchů v roce 2010

  přeje

Svaz tělesně postižených v ČR
místní organizace Rájec-Jestřebí

Život je dar
Není toho moc
co potřebujeme k životu,
ale ani takové málo
nebývá každému dopřáno.
Život je dar,
a jen ho musíme umět přijmout.

Závěrem kalendářního roku každý z nás 
hodnotí, co se mu v uplynulém roce podařilo či 
nepodařilo plnit. Na prosincové schůzce členky 
Komise pro občanské záležitosti hodnotily svoji 
činnost za r. 2009 a vytyčily úkoly na další rok.

Po celý rok pracují členky komise zejména 
mezi našimi staršími občany. Navštěvují jubilan-
ty při dovršení osmdesáti a pětaosmdesáti let 
života a následovně každý další rok. Při těchto 
návštěvách v rodině předávají jubilantům bla-
hopřání od komise spolu s dárkovým balíčkem. 

Z ČINNOSTI KOMISE PRO OBČANSKÉ ZÁLEŽITOSTI
Tato setkání s našimi spoluobčany jsou velice 
milá a dojemná. Občané vzpomínají na svá 
mladá léta, kam a s kým chodili do školy, kde 
pracovali, jaké měli zájmy a koníčky, srovnávají, 
jak se žilo dříve a nyní. I v tomto věku mají zájem 
o dění ve městě, velmi často mají konstruktiv-
ní návrhy a připomínky na zlepšení vzhledu 
našeho města. Při těchto návštěvách se často 
zapomíná na čas a každodenní starosti.

Členky komise připravily velmi zdařilé se-
tkání ročníků 1934 a 1939, které se uskutečnilo 
12. listopadu v K-áčku na Komenského ulici. 
24 přítomných (ze 46 pozvaných) besedovalo 
s představiteli města Ing. Pavlem Peroutem 
a Antonínem Hříbalem, shlédli fi lm o Rájci-Jes-
třebí, zazpívali si písničky svého mládí za do-
provodu harmonikáře Jardy Tomáška. O setkání 
jste byli informováni v minulém zpravodaji.

Členky komise v roce 2009 uskutečnily 
66 návštěv v rodině, z toho 3 v Karolíně a 1 v Ho-
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lešíně. Vánoční balíčky spolu s blahopřáním od 
komise roznesly do 51 domácností. Nejstarším 
občanem našeho města je pan Karel Novotný.

„Jen stromům se počítají léta, moudrý člověk 
nestárne“

Poděkování za obětavou práci pro naše 
spoluobčany patří všem členkám komise, kte-
rými jsou: Jana Skácelová a Marie Burgetová, 
Věra Frantelová a Marta Michálková, Marie 
Staňková a Mgr. Miluše Kalasová, Eva Vitou-
chová a MUDr. Ludmila Juránková, Anna Cih-
lářová, Alena Kuchařová a Bc. Jar. Šamalíková, 
Marie Štěpánková a Marta Schmidtová, Marie 
Hajdamachová, v Holešíně Eliška Hájková, 
v Karolíně Mil. Kejíková a matrikářka Miroslava 
Bezděková. Poděkování patří také pracovnici 
I-čka paní Mirce Hlaváčové, která připravuje 
krásná blahopřání.

Úspěšný vstup do roku 2010
Mnoho pracovních i osobních úspěchů
a hlavně pevné zdraví
přeje Komise pro občanské záležitosti

Mgr. Miroslava Vašíčková
Předsedkyně

DĚTEM SE ROZZÁŘILY OČI
Jen jeden večer před Mikulášem (5. 12.)jsme 

v Jestřebí u hasičky otevřeli peklo. Za účasti 
spousty rodičů se svými ratolestmi se vytvořila 
krásná atmosféra. Spousta čertů, kteří topili 
pod kotlem a hledali hříšné duše mezi zlobivými 
dětmi, které neskrývaly slzy a pláč.

Všechny slíbily, že se polepší a že budou 
uklízet hračky a poslouchat rodiče. Poté se v záři 
světelného efektu zjevil Mikuláš, anděl a hodný 
čert, kteří za básničku rozdávali sladkosti. Dě-
tem se rozzářily oči, ve kterých byla neustále 
vidět obava a strach z pekelníků. Po nadílce 
se rozezněly koledy, při kterých se rozzářil vá-
noční strom. Pro rodiče byl 
připraven svařák na zahřátí 
a za zvuků vánočních koled 
všichni ještě nějaký čas roz-
jímali tuto pěknou večerní 
atmosféru. Věřím, že se akce 
líbila a budeme mít možnost 
ji zopakovat.

Hasiči Jestřebí 
a Hana Kubásková

OHLÉDNUTÍ ZA MIKULÁŠSKOU BESÍDKOU
V neděli 6. prosince 2009, stejně jako pře-

dešlé tři roky, pořádalo Občanské sdružení „Za 
rozvoj města“ v tělocvičně Rájeckého gymnázia 
Mikulášskou besídku. Pro děti byla připravena 
malá „Mikulášská dílna“, kde si děti mohly na-
zdobit perníčky, vystřihnout vločky, vymalovat 
obrázek nebo třeba zhotovit šperk z těstovin.

Nedělní odpoledne dětem zpestřilo vystoupení 
Rájeckého divadelního spolku, který si pro děti 

připravil netradiční pohádku 
O veliké řepě a divadélko za paravánkem. Vystou-
pení zvládli bravurně i bez ozvučení, za což jim patří 
VELKÝ DÍK. No a potom už děti navštívil Mikuláš, 
anděl a dva čerti. Čerti se těšili, že si do pekla odne-
sou spoustu zlobivých dětí, ale i tentokrát utřeli nos. 
V Rájci-Jestřebí přeci žádné nehodné děti nejsou. 
Všechny děti přednášely krásné básničky, zpívaly 
písničky a dýchla na nás ta pravá předvánoční 

atmosféra. Na závěr Mikuláš s andělem ob-
darovali nadílkou všechny přítomné děti. 

A protože Mikuláš neodhadl, kolik dětí 
si letos přijde pro mikulášskou nadílku, 
zůstalo mu tentokráte v koši přeci jen ně-
co na víc. Proto jménem o. s. „Za rozvoj 
města“ přilepšil dětem z Dětského domova 
v Tišnově. Tak bylo zase o pár úsměvů ve 
tvářičkách dětí více.

Rádi bychom touto cestou ze srdce 
poděkovali všem sponzorům za poskyt-
nutí darů našemu občanskému sdružení. 
Jen díky vám můžeme dělat radost jiným 
a snad se nám to i daří. A také bychom 
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MIKULÁŠ V HOLEŠÍNĚ

Adventní koncert se letos odehrál v obřad-
ní síni města, nikoliv v kostele. Velice ráda si 
k nám opět přijela zazpívat operní pěvkyně MIKI 
ISOCHI se zajímavým repertoárem. Japonská 
umělkyně má krásný mezzosoprán se sameto-
vým zabarvením, který „lahodil“ uchu. Neváhala 
použít nás posluchače jako prostředníky k umoc-
nění své pěvecké árie a tak došlo i na zapůjčení 
manželského páru z první řady k tanci.

To vše za klavírního doprovodu SHIYO 
MATSUURA, umělkyně, která v současnosti 
koncertuje v Německu i jiných zemích jako só-
listka a komorní hráčka. Nadále studuje písňové 
formy na Vysoké hudební škole France Liszta 
ve Výmaru.

Rodištěm zpěvačky je japonská Chiba a po 
absolvování několika vysokých hudebních škol 
se jako členka souboru tokijské Nikikai opery 
podílí na světových operních projektech.

Přídavek tří japonských písní byl okouz-
lující! Pěvkyně překvapila na závěr koledou 
Tichá noc, kterou zpívala česky a my se přidali 
– hudba spojuje národy.

Všem přeji krásné Vánoce, plno zdraví, 
dárků už máme dost a na Novoročním koncer-
tu 8. 1. 2010 v 19.30 hodin na shledanou!

Emilie Křenková

ADVENTNÍ KONCERT

chtěli vám všem popřát do nového roku 
hodně štěstí, ať je klidný a pohodový….

Občanské sdružení „Za rozvoj města“
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Již čtyřicet roků uplynulo od doby, kdy po 
skoku do vody si Joni Eareckson Tada zlomila 
páteř a utrpěla příčné ochrnutí. Od té doby se 
pojízdný vozík stal jejím stálým společníkem.

Kdo čte její knihy a zná její práci, je hluboce 
zasažen její obdivuhodnou energií. Co stojí za 
silou, kterou tato úžasná žena vyzařuje? „O ra-
dost se musí bojovat“, říká Joni. Následující 
řádky vyprávějí o tom, od koho si Joni vypůjčuje 
každé ráno svůj úsměv.

Během konference sester jsem vyhledala 
v přestávce přeplněnou umývárnu. Dobře oble-
čená žena stála vedle mě před zrcadlem a řekla: 
„Joni, ty ve svém vozíku vypadáš vždy plná 
důvěry. Přála bych si mít tvou radost!“ Několik 
žen, které to zaslechly, souhlasně přikývly.

Věděla jsem, že pauza brzy skončí. Jak 
mohu poctivě zodpovědět otázku v šedesáti se-
kundách? Jak bych mohla v krátkém vysvětlení 
shrnout to, k čemu jsem potřebovala čtyřicet let 
svého ochromení, abych se to naučila?

Mnohé z těchto žen v umývárně mě po-
važovaly za silnou osobnost. Před lety četly 
mou knihu „Joni“. Nyní vzpomínaly na to, jak 
v roce 1967 před mým úrazem při skoku do 
vody, který mě téměř totálně ochromil, jsem 
byla plná podnikavosti a rozmachu. A tak si tyto 
ženy myslely, že dnes jsem stále taková. Jestli 
je někdo schopen zvládnout čtyřicet roků v po-
jízdném vozíku, tak je to Joni. Spolu s Bohem 
zvládne všechno!

Pravda je však jiná: nejsem silná. Jsem 
zbabělec, uzlíček nářků. A když uvažuji o bu-
doucnosti jako stárnoucí ochrnutá žena, sevře 
se můj hrudní koš a nemohu dýchat. Můj život 
v pojízdném vozíku byl vždy těžký. A nyní, když 
mně bude šedesát, není to jednodušší. Zvláště 
v noci, kdy se stupňuje bolest v krčních obrat-
lích, bojuji s klaustrofobií (strach z uzavřeného 
prostoru) a s panikou.

Na tyto ženy dělám zřejmě vždy statečný 
a radostný dojem. Je můj úsměv jen produk-
tem dobré zubní pasty? Předstírám jen radost 
a pokoj? Je spokojenost jen maskou? Zatímco 
přemýšlím, jak zodpovím otázku ženě vedle mě, 
vzpomenu si na jednu bezesnou noc.
Konečně  zmizela panika

Jednou jsem opět měla tak úporné bolesti, 

že jsem nemohla usnout, ale nechtěla jsem budit 
svého muže Kena. Během noci jsem jej už třikrát 
prosila, aby mně pomohl a urovnal polštáře pod 
mými zády do správné polohy.

Tak jsem šeptala zoufalou modlitbu: „Dobrý 
Bože, nemohu ho přece rušit. Já už prostě ne-
můžu dál. „Tu mě napadlo slovo z Bible, které 
Ken četl předtím, než jsme šli spát. Apoštol Pavel 
napsal: „ Chtěli bychom, bratří, abyste věděli 
o soužení, které nás potkalo v Asii. Dolehlo na 
nás nadmíru těžce, nad naši sílu, až jsme se 
dokonce vzdali naděje, že to přežijeme; už jsme 
se sami smířili s rozsudkem smrti – to proto, 
abychom nespoléhali na sebe, ale na Boha, který 
křísí mrtvé. On nás vysvobodil ze samého náručí 
smrti a ještě vysvobodí; v něho jsme složili svou 
naději, že nás vždy znovu vysvobodí…“ (2 Kor. 
1, 8 – 10). Ač moje hlava a myšlení byly řezavou 
bolestí jakoby otupeny, opakovaně jsem šeptala 
před Bohem tato slova: „Vysvobodí mě. Svou 
naději jsem složila v něj.“ Bolesti hned nepovolily, 
přece mne však naplnil zvláštní klid. A poznená-
hlu zmizely klaustrofobie a panika.

Navíc jsem cítila ještě něco jiného – pří-
tomnost Muže bolesti, kterému byl zármutek 
důvěrně známý. On mne pozval, abych měla 
účast na jeho utrpení. Čím více prožíváme svou 
slabost, tím jsme mu blíž. V tom je smysl a účel 
naší slabosti.

Jeho př í tomnost stač í
Má bolest hlubší smysl? „K tomu jste byli 

přece povoláni“, říká apoštol Petr. „Vždyť i Kristus 
trpěl za vás a zanechal vám tak příklad, abyste šli 
v jeho šlépějích.“ (1 Pt. 2, 21). A nic – absolutně 
nic – není cennějšího než vědět, že Bohem nej-
opuštěnější člověk, který žil – Ježíš – se obrací 
k vám a říká: „Nikdy na tebe nezapomenu, nikdy 
tě neopustím.“ Jeho přítomnost sama stačí. Mů-
žete odolat všemu, když víte, že Pán celého ves-
míru vás provází. Nikdy neprožijete hlubší radost 
a spokojenost. V Žalmu 16, 11 čteme: „Stezku 
života mi dáváš poznat; vrcholem radosti je být 
s tebou, ve tvé pravici je neskonalé blaho.“ To 
prožívám. A je to nevysvětlitelná radost, která 
se nedá slovy popsat. Skutečnost, že Ježíš je 
mým přítelem, je hodná všeho utrpení – i mého 
ochromení se starými, křehkými a unavenými 

O RADOST SE MUSÍ BOJOVAT
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kostmi. A kdo vydrží, dostává novou sílu. A ještě 
víc: „Chlubíme se i utrpením, vždyť víme, že 
z utrpení roste vytrvalost, z vytrvalosti osvědče-
nost a z osvědčenosti naděje.“ A je podivuhodné, 
jak daleko se člověk dostane s trochou naděje. 
„Tato naděje není klamná; vždyť Bůh do našich 
srdcí vylil svou lásku skrze Ducha svatého, jehož 
nám daroval“ (Ř 5, 5).
Vše jen z Boží milosti

Umývárna se vyprazdňuje. Konference po-
kračuje. Avšak přece tři nebo čtyři ženy zůstávají 
– ty, které chtěly vědět, jak zvládnu každý den. 
„Mám vám poctivě povědět, jak jsem se dnes 
probudila? – Nadechla jsem se. Potom co Ken 
opustil v šest hodin dům, aby šel do práce, byla 
jsem do sedmi hodin sama, až zazněl domovní 
zvonek. Potom přichází jedna přítelkyně, která 
mi pomáhá při vstávání. Zatímco vaří kávu, čas-
to se modlím: „Pane, moje přítelkyně mě hned 
v posteli umyje, obleče, posadí mě do vozíku, 
učeše vlasy, vyčistí zuby a otevře dveře, abych 
mohla vyjet. Ale já jsem tak unavená. Nemám 
sílu zvládnout tento den. Nemám žádné rezervy. 
Nemám žádný úsměv, který bych si mohla vzít 
do tohoto dne. Avšak Ty, Otče v nebi, Ty máš 
úsměv. Smím si vypůjčit tvůj úsměv? Já tě na-
léhavě potřebuji.“

Viděla jsem, jak se ženy trochu uvolnily. Mo-
je otevřenost jim zřejmě dělala dobře. Na výrazu 
jejich obličeje jsem mohla poznat, že také ony 
mají břemena, s kterými se musí vypořádat. Byly 
schvácené, zemdlené z poklusu všedního dne 
a některé dokonce bez vztahu k životu. Jedna 
z nich se zeptala: „A co se stane, když tvoje 
přítelkyně přijde do tvé ložnice?

„Potom se stane zázrak“, odpověděla jsem. 
Když otevře dveře, otočím hlavu na polštáři 
a daruji jí úsměv, který mně byl poslán přímo 
z nebe. Není ode mě, skutečně ne. Patří mému 
Spasiteli. A On má podivuhodný úsměv! Potom 
jsem ukázala na své zchromlé nohy se slovy: 
„Co z radosti na mně dnes vidíte, je těžce vy-
bojováno. Dnes ráno to bylo opět tvrdě dobyto.“ 
V umývárně bylo ticho. Pokračovala jsem: „Toto 
je jediná cesta, abychom žili. Je to biblická, 
křesťanská cesta.“
Č ím jsem slabší ,  t ím více se musím 
opř í t   o  Boha

Nastal čas vrátit se na konferenci. Většina 

těchto žen se vrátí domů k špatně fungujícím 
pračkám, rozverným teenagerům a horám prá-
dla na žehlení. Pevně doufám, že se nebudou 
pokoušet vytáhnout se samy za vlasy z bažin, 
že si nenasadí utrápený úsměv a nepokusí se 
vlastní silou zvládnout svůj život. Doufám, že 
budou myslet na to, že mohou dostat sílu od 
Boha. Já jsem to tak prožila a přeji si, aby tyto 
ženy to také tak poznaly. Čím jsme slabší, tím 
více se musíme opřít o Boha a čím víc na něj 
spoléháme, tím víc objevujeme jak je silný.

Vyživováni milostí
Asi skutečně postiženými lidmi nejsou ti, je-

jichž slabost je zřejmá. Asi jsou více postiženi ti, 
kteří každé ráno vyskočí z postele, když zazvoní 
budík. Hodí do sebe snídani, pošlou Pánu Bohu 
zdvořilý pozdrav a pod tlakem termínu pádí z do-
mu. Neměla jsem čas říci to těm ženám v umý-
várně, ale když žijeme takovým způsobem, je 
Bůh proti nám. V epištole Jakubově jsou slova: 
„Bůh se staví proti pyšným…“

Kdo jsou považováni za pyšné? Jistě také 
ti, kteří si myslí, že Boha nutně nepotřebují. Věří 
sice v Ježíše, ale žijí svým životem a spoléhají 
se na vlastní energii. Ale jakmile toto poznáme, 
můžeme se zaměřit na druhou část citovaného 
verše z Jakubovy epištoly: „Pokorné ale zahrnu-
je milostí“ (Jk 4, 6). Pokorní lidé vědí, že Boha 
naléhavě potřebují. Denně k němu přicházejí 
s prázdnýma rukama. Prosí ho, aby vše, co 
potřebují, dostali z jeho milosti. Jsou vyživováni 
jeho milostí a přijímají ji s hlubokou vděčností. 
To prožívám každé ráno nově.

Když jsme slabí, On je silný. To jsem zaku-
sila ve svém vozíku. Přeji si, aby můj vozík vám 
připomněl, kde je možné najít nebeský úsměv. 
Vždyť od Boží lásky nás nemůže nic odloučit. 
Ani výšiny, ani hlubiny, ani hlad, ani meč, ani 
manželské problémy ani bankrot. Slyšme apoš-
tola Pavla, který píše o tom, jak v slabosti našel 
sílu. „Všechno je vaše, vy jste Kristovi a Kristus 
Boží“ (1K 3,23).

Všechno patří vám, včetně úsměvu, který 
potřebujete, abyste mohli jít vstříc novému dni. 
A žádný úsměv se nevyrovná úsměvu našeho 
Spasitele.

Z Entscheidung 5/2009
Př. E. Titěrová
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Usnesení č.1a
Rada města projednala se zástupcem Policie 
České republiky panem Magdou spolupráci 
Policie ČR s městem Rájec-Jestřebí.

Usnesení č.1b
Rada města rozhodla písemně vyzvat fi rmu 
IVEX 21 s. r. o. k předložení opravených pod-
kladů pro uzavření nájemní smlouvy na objekt 
bowlingu nejpozději do 2.12.2009, jinak rada 
města osloví dalšího zájemce v pořadí.

Usnesení č.1c
Rada města bere na vědomí informace o po-
stupu prací na rekonstrukci „Kulturního centra 
– sokolovny“ a doporučuje zastupitelstvu města 
akceptovat navržené změny.

Usnesení č.1d
Rada města projednala návrh smlouvy o uza-
vření budoucí kupní smlouvy předložený fir-
mou INVESTOSTAV s. r. o., Brno. Rada města 
konstatuje, že předložený návrh smlouvy je 
pro daný účel nevhodný. Rada města pověřila 
tajemnici města zajištěním návrhu nepojmeno-
vané smlouvy podle podkladů z rady města, 
stavebního odboru a investora.

Usnesení č.2a
Rada města projednala plnění příjmů a čerpání 
výdajů města k 31.10.2009.

Usnesení č.2b
Rada města doporučuje zastupitelstvu města 
schválit rozpočtové provizorium na rok 2010.

Usnesení č.2c
Rada města doporučuje zastupitelstvu města 

U S N E S E N Í
ze schůze rady města Rájec-Jestřebí dne 23.11.2009

schválit Rozpočtový výhled na rok 2010-2013 
se zapracovanými změnami.

Usnesení č.2d
Rada města doporučuje zastupitelstvu města 
vydat Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2009, 
kterou se zrušuje Vyhláška města Rájec-Jes-
třebí č. 1/1998 o rozsahu, způsobu a lhůtách 
odstraňování závad ve schůdnosti místních 
komunikací a průjezdních úseků silnic.

Usnesení č.2e
Rada města doporučuje zastupitelstvu města 
vydat Obecně závaznou vyhlášku č. 2/2009, kte-
rou se mění Obecně závazná vyhláška č. 2/2006 
o místním poplatku za provoz systému shro-
mažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání 
a odstraňování komunálních odpadů, ve znění 
OZV č. 1/2008.

Usnesení č. 2f
Rada města doporučuje zastupitelstvu města 
schválit uzavření smlouvy o budoucí kupní 
smlouvě s Vladimírem a Emilií Odehnalovými, 
V Úzkých 23, Rájec-Jestřebí, dle níž město 
vykoupí část pozemku parc. č. 238 o výměře 
cca 3 m2 v k. ú. Rájec nad Svitavou.

Usnesení č.2g
Rada města doporučuje zastupitelstvu města 
schválit odepsání pohledávek z nájemného bytů 
(dle přílohy) z účetnictví a vést je na podrozva-
hovém účtu.

Usnesení č. 2h
Rada města provedla rozpočtové opatření 
č.8/2009.

USNESENÍ

INZERCE

• Kvalitní obkladačské práce   
 Kučera Josef, Rájec-Jestřebí 679 02, 

Hradisko 105 Tel./fax: 516 432 707 
 mob. 605 086 952

• Deutsch studio, Vlasta Štěpánová, 
nabízí kurzy němčiny v Boskovicích a 
v Blansku. Tel.: 603 945 673, pevná linka: 
516 415 759, e-mail: vstepanova@iol.cz

Autorem fotografi í z koncertu Al Andalus, uveřejněných v minulém vydání zpravodaje, je Jan Perout.
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Usnesení č. 3
Rada města vydává Nařízení města č. 1/2009 o 
rozsahu, způsobu a lhůtách odstraňování závad 
ve schůdnosti chodníků a místních komunikací 
ve městě Rájec-Jestřebí a o vymezení místních 
komunikací a chodníků v majetku města Rájec-
Jestřebí, na nichž se nezajišťuje zimní údržba.

Usnesení č. 4
Rada města projednala zápis ze schůze kultur-
ní komise z 9.11.2009.

Usnesení č. 5a
Rada města rozhodla přiznat řediteli Základní 
školy a mateřské školy Rájec-Jestřebí, okres 
Blansko motivační složku platu na základě 
účelové dotace MŠMT ČR na rozvojový program 
„Zvýšení nenárokových složek platů a motivač-
ních složek mezd pedagogických pracovníků 
s ohledem na kvalitu jejich práce“ dle přílohy.

Usnesení č. 5b
Rada města rozhodla poskytnout fi nanční pří-
spěvek na mikulášskou besídku ve výši 1.000 Kč 
do Holešína a ve výši 720 Kč do Karolína.

Usnesení č. 5c
Rada města doporučuje zastupitelstvu města 
schválit podání žádosti o dotaci na nové vozidlo 
pro SDH Rájec JPO III a zahrnout spoluúčast 
města na financování do rozpočtu města na 
rok 2010.

Usnesení č. 5d
Rada města schválila ukončení smlouvy o spo-
lupráci při využívání Sběrného střediska odpadů 
v Rájci-Jestřebí s obcí Ráječko k 31.12.2009.

Ing. Pavel Perout v. r.  Antonín Hříbal  v. r.
 starosta  místostarosta

U S N E S E N Í
ze zasedání Zastupitelstva města Rájec-Jestřebí ze dne 9. 12. 2009

Usnesení č. 1
Zastupitelstvo města bere na vědomí informace 
o postupu prací na rekonstrukci „Kulturního cen-
tra“ – sokolovny a akceptuje navržené změny 
uvedené v Seznamu změn projektu a seznamu 
víceprací z 8.12.2009 (příloha č. 1).

Usnesení č. 2
Zastupitelstvo města bere na vědomí Plnění 
příjmů a čerpání výdajů města k 31.10.2009 
(příloha č. 2a, 2b).

Usnesení č. 3
Zastupitelstvo města schválilo rozpočtová opat-
ření č.6/2009 – 9/2009 (příloha č. 3, 4, 5, 6).

Usnesení č. 4
Zastupitelstvo města schválilo rozpočtové provi-
zorium na rok 2010 (příloha č. 7a, 7b).

Usnesení č. 5
Zastupitelstvo města schválilo Rozpočtový vý-

U S N E S E N Í
ze schůze rady města Rájec-Jestřebí dne 30.11.2009

Usnesení č.1
Rada města bere na vědomí doplnění podkladů 
k nájemní smlouvě fi rmou IVEX 21 s. r. o.
Rada města rozhodla uzavřít nájemní smlouvu 
na nebytové prostory Komenského 621, Rájec-
Jestřebí – provozovna bowlingu s fi rmou IVEX 
21, spol. s r. o. s účinností od 1.12.2009. Rada 
města současně požaduje uzavření nájemní 
smlouvy se stejnou společností na vnitřní vyba-

vení nebytových prostor (bowling a zařízení ku-
chyně) ve vlastnictví Voda-Teplo-Světlo, s. r. o.

Usnesení č.2
Rada města schválila Dodatek č. 1 ke Směrnici 
města Rájec-Jestřebí č. 3/2003 Pravidla pro 
přijímání a vyřizování petic a stížností.

Ing. Pavel Perout v. r.  Antonín Hříbal  v. r.
 starosta  místostarosta
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hled na rok 2010-2013 v aktualizované podobě 
(příloha č. 8).

Usnesení č. 6
Zastupitelstvo města projednalo Zápis z dílčího 
přezkoumání hospodaření města Rájec-Jestře-
bí, okres Blansko za rok 2009, které provedli 
zaměstnanci Jihomoravského kraje se závěrem, 
že Při dílčím přezkoumání hospodaření nebyla 
zjištěna žádná závažná rizika, která by mohla 
mít negativní dopad na hospodaření územního 
celku v budoucnosti“ (příloha č. 9).

Usnesení č. 7
Zastupitelstvo města vydává Obecně závaznou 
vyhlášku č. 1/2009, kterou se zrušuje Vyhláška 
města Rájec-Jestřebí č. 1/1998 o rozsahu, způ-
sobu a lhůtách odstraňování závad ve schůd-
nosti místních komunikací a průjezdních úseků 
silnic (příloha č. 10).

Usnesení č. 8
Zastupitelstvo města vydává Obecně závaznou 
vyhlášku č. 2/2009, kterou se mění Obecně 
závazná vyhláška č. 2/2006 o místním poplat-
ku za provoz systému shromažďování, sběru, 
přepravy, třídění, využívání a odstraňování 
komunálních odpadů, ve znění obecně závazné 
vyhlášky č. 1/2008 (příloha č. 11).

Usnesení č. 9
Zastupitelstvo města projednalo žádost manželů 
Štosových o změnu způsobu využití pozemku 
parc. č. 329 v k. ú. Jestřebí s tím, že se změnou 
způsobu využití nesouhlasí.

Usnesení č. 10
Zastupitelstvo města rozhodlo neprodat část 
pozemku parc. č. 252/4 v k. ú. Karolín.

Usnesení č. 11
Zastupitelstvo města rozhodlo uzavřít smlouvu 
o budoucí kupní smlouvě s Vladimírem a Emi-
lií Odehnalovými, dle níž město vykoupí část 
pozemku parc. č. 238 zahrada o výměře cca 
3 m2 (z celkové výměry 201 m2) v k. ú. Rájec 
nad Svitavou za cenu 170,- Kč/m2 s tím, že 

město Rájec-Jestřebí ponese náklady spojené 
s převodem a uhradí stavební náklady vyvola-
né úpravou chodníku. Budoucí kupní smlouva 
bude uzavřena do jednoho měsíce po provedení 
zaměření a vyhotovení geometrického plánu na 
rozdělení pozemku parc. č. 238 v k. ú. Rájec nad 
Svitavou (příloha č. 12).

Usnesení č. 12
Zastupitelstvo města schvaluje Zadání změny 
Územního plánu města Rájec-Jestřebí na ka-
tastrálním území Rájec nad Svitavou označené 
RJ11 (příloha č. 13).

Usnesení č. 13
Zastupitelstvo města schválilo odepsání pohle-
dávek na  nájemném a zálohách na úhradách 
za plnění poskytovaná v souvislosti s užívá-
ním bytů ve výši 165.623 Kč a příslušenství po-
hledávek ve výši 405.102 Kč (stav k 30.11.2009) 
z účetnictví s tím, že tyto pohledávky budou 
nadále vedeny na podrozvahovém účtu (příloha 
č. 14a, 14b).

Usnesení č. 14
Zastupitelstvo města bere na vědomí informace 
o hospodaření společnosti Voda-Teplo-Světlo, 
s. r. o. – tabulka nákladů a výnosů za léta 2006 
– 2009 (stav k 30.9.2009)

Usnesení č. 15
Zastupitelstvo města projednalo záměr nákupu 
nového zásahového vozidla pro SDH Rájec
JPO III a rozhodlo zahrnout do návrhu rozpoč-
tu města na rok 2010 prostředky ve výši cca 
2,5 milionu Kč, tj. fi nanční spoluúčast města na 
pořízení zásahového vozidla.. Zastupitelstvo 
města pověřuje starostu podáním žádosti o do-
taci na pořízení tohoto vozidla.

Usnesení č. 16
Zastupitelstvo města bere na vědomí zápis 
z jednání fi nančního výboru ve věci provozních 
nákladů Sběrného střediska odpadů Rájec-
Jestřebí.

Ing. Pavel Perout v. r.  Antonín Hříbal  v. r.
 starosta  místostarosta



3. 12. 2009 ZŠ a MŠ Rájec-Jestřebí

VÁNOČNÍ JARMARK

4. 12. 2009 

městská část Jestřebí

MIKULÁŠ

3. 12. 2009 K-áčko

VÝBĚR VÁNOČNÍCH MELODIÍ

KONCERT RÁJECKÉHO GYMNÁZIA
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